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Aan Michel Brouwer  

Onderwerp: inbreng tbv preven9e en handhavingsplan alcohol 2024-2028 

Waalwijk, 5 december 2023 

Beste Michel, 

Gaarne voldoen wij aan de vraag om een aanvullende reac9e te geven op het concept preven9e- en 
handhavingsplan alcohol 2024-2028. Excuus dat het advies op zich heeL laten wachten. 

Goed om te lezen dat zowel de inbreng van de jongerenambassadeurs als de adviesraad nuMg was 
en betrokken is bij de versie die nu voorligt. We zien dat vooral terug in de no9e om aan te sluiten bij 
de landelijke preven9ecampagnes en daar dan een Waalwijkse impuls aan te geven alsmede aan het 
gezamenlijk optrekken met de Hart van Brabant gemeenten of breder nog bij de bovenregionale inzet 
van de GGD HvB. 

Bij lezing van de concept no99e vielen ons nog de volgende zaken op die we graag meegeven: 

1. We delen de prioriteit op de preven9e bij jongeren. We begrijpen dat er een weQelijke 
verplich9ng is om een alcohol plan op te stellen maar het blijL toch een omissie dat er geen 
verbinding  wordt gelegd in de maatregelen, campagnes etc met andere schadelijke, 
verslavende middelen zoals het op middelbare scholen sterk opkomende ‘vapen’.  Het lijkt 
ons effec9ever en efficiënter om bijvoorbeeld op ouderavonden op middelbare scholen beide 
elementen tegelijk aan de orde te stellen. Dit ook om te voorkomen dat het terugdringen van 
de ene schadelijke gewoonte vervangen wordt door een andere. We zouden nog explicieter 
aangeven dat in de ac9es naar bijvoorbeeld middelbare scholen er integraal zal worden 
gewerkt naar meerdere, actuele schadelijke gewoonten bij jongeren. 

2. We lezen in de stukken dat ouders van de jongeren een prioritaire doelgroep zijn in de 
preven9e. Gezien het gegeven van de GGD dat meer dan 50% van de ouders van 4-11 jarigen 
vindt dat alcohol voor 18 jaar moet kunnen, delen we deze prioriteit. Zoals geadviseerd in de 
vergadering willen we de sugges9e doen om in afstemming met het schoolbestuur samen 
met de Ouderraden van de middelbare scholen voorlich9ngsavond te houden bij de start van 
het schooljaar rond de 14 jarige leeLijd (3e klassen bijvoorbeeld). Van belang daarbij is dat 
een dergelijke ac9viteit niet een eenmalig gebeuren is maar – bij gebleken belangstelling- 
leidt tot een jaarlijks terugkerende voorlich9ng waarin vooral ook ruimte is voor dialoog en 
discussie. 

3. Het plan kent veel cijfers waaruit we kunnen zien dat de Waalwijkse jeugd niet onguns9g 
afsteekt tegen de rest van Nederland en de regio maar waaruit we ook kunnen lezen dat het 
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verder terugdringen van alcoholgebruik onder jongeren van 12-16 sinds de daling van 2011 
van 45% naar 31% in 2019 nu stagneert. Vervolgens wordt een ambi9euze doelstelling 
geformuleerd om het gehele gebruik onder jongeren terig te brengen van 45% naar 25%. Het 
is de SAR niet helder welke extra inspanning een dergelijke posi9eve doelstelling gaat 
bereiken. Dat zou nog explicieter toegelicht mogen worden. 

4. In rela9e met punt 3: er zit een kort overzicht in van de maatregelen uit de periode 
2019-2023. Daar ziQen goede maatregelen tussen. Het is ons niet helder welke van die 
maatregelen gecon9nueerd blijven in deze periode. Geef dat svp explicieter aan in je plan. 
Het lijkt nu alsof we elke 4 jaar opnieuw beginnen en we pleiten voor het beeld dat we het 
bouwwerk elke 4 jaar verstevigen en voortbouwen op campagnes en ac9viteiten die 
gebleken succesvol zijn.  

5. Naast de prioriteit op jongeren komen er in de doelstellingen voor de nieuwe periode ook de 
doelgroep zwangere vrouwen en de doelgroep zware drinkers in voor. We delen ook deze 
prioriteit voor deze 2 doelgroepen om het gebruik van ongeveer 9% terug te brengen tot 
maximaal 5%. We missen echter in de uitwerking de ac9es die moeten leiden tot het 
realiseren van deze doelstelling. Welke maatregelen zien jullie hier voor je en wat hebben we 
wellicht al daaromtrent gedaan in de afgelopen periode? 

Hier kan zeker ook de verbinding gelegd worden naar de ac9viteiten die in GALA verband 
ondernomen gaan worden en de inkoop van de GGD ac9viteiten. Wordt overwogen om 
maatwerk in te kopen bij de GGD als het gaat om zwangere vrouwen in Waalwijk 
bijvoorbeeld? 

Wat betreL de zware drinkers zou de verbinding naar het sociaal domein zoals team Wijz, het 
maatschappelijk werk en de ggz/verslavingszorg wat explicieter uitgewerkt mogen worden. 
Het wordt nu slechts kort genoemd als doelstelling en we steunen dat maar zouden dat dan 
ook graag iets verder benoemd willen worden in de vraag: hoe dan?    

6. We ondersteunen de lijn om handhaving met name in te zeQen in het vervolg op preven9e-
ac9viteiten. Zo kunnen die elkaar versterken. 

Sterkte met de uitwerking van een en ander!  

Namens de Sociale Adviesraad Waalwijk, 

L.A.J.M. Middelhoff 

voorziQer  
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